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PROTOKÓŁ Nr 33/20 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju 

Rady Miasta Kamienna Góra 

w dniu  8 września 2020 r. 

godz. 14:30 

 

Obecni na posiedzeniu KBSiR – 7 członków Komisji: 

 

1. Jerzy Basta 

2. Danuta Kurnyta  

3. Violetta Majak  

4. Łukasz Sławiński  

5. Sławomir Sławiński  

6. Iwona Szczerbaty  

7. Bogdan Wągrowski  

 

Nieobecni na posiedzeniu KBSiR – 1 członek Komisji:  

 

1. Elżbieta Seweryniak  

 

Posiedzenie otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju 

Violetta Majak, która przedstawiła proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad 

Zabytkami miasta Kamienna Góra na lata 2020-2023-70.2020 

5. Spotkanie z Dyrektorem COJ Waldemarem Woźniakiem w sprawie omówienia projektu 

uchwały w sprawie określenia regulaminu otwartego konkursu ofert  oraz kryteriów wyboru 

ofert na realizację zadania publicznego z zakresu wychowania przedszkolnego – 71.2020 

6. Zapoznanie się z zarządzeniem Nr 259/2020 Burmistrza Miasta Kamienna Góra z dnia 14 

sierpnia 2020 roku w sprawę i opracowania materiałów planistycznych do budżetu miasta 

Kamienna Góra na 2021 rok- BRM.0012.6.21.2020 

7. Zapoznanie się z wnioskiem Burmistrza Miasta dotyczącym zwołania Sesji – 

BRM.0002.XXVII.2020 
8. Analiza protokołu przekazania oraz protokołem z kontroli kompleksowej gospodarki 

finansowej Miasta Kamienna Góra przez Regionalną Izbę obrachunkową we Wrocławiu- 

BRM.0012.1.2.2020 
9. Zapoznanie się z odpowiedzią Skarbnika Miasta na wniosek Komisji – BRM.0003.76.2020  

10. Zapoznanie się z odpowiedzią Burmistrza Miasta i Wydziału ZIF Urzędu Miasta w/m na 

wniosek Komisji – BRM.0003.82.2020  

11. Zapoznanie się z odpowiedzią Burmistrza Miasta i Wydziału PPS Urzędu Miasta w/m na 

wniosek Komisji – BRM.0003.86.2020  

12. Zapoznanie się z odpowiedzią Sekretarza Miasta i Wydziału OR Urzędu Miasta w/m na 

wniosek Komisji – BRM.0003.88.2020  

 

13. Sprawy różne. 

14. Zamknięcie posiedzenia. 
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Ad.2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 

 

Nikt nie zgłosił wniosków dotyczących zmian w porządku obrad.  

 

Ad.3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

 

Nie wniesiono uwag do protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

 

Ad.4.- 70.2020 

 

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca KBSiR Violetta Majak /zał. Nr 1 do 

protokołu/.  

 

Komisja zapoznała się z ww. projektem uchwały.  

 

Ad.5. - 71.2020 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił i szczegółowo omówił Dyrektor 

Centrum Obsługi Jednostek Waldemar Woźniak wraz z Moniką Kepesz /zał. Nr 2 

do protokołu/.   

 

Dyrektor COJ W. Woźniak  wyjaśnił, iż zgodnie z art. 31 ustawy z dnia 14 grudnia 

2016 r. Prawo oświatowe istnieje konieczność zapewnienia realizacji obowiązku 

odbycia rocznego przygotowania przedszkolnego dla dziecka w wieku 6 lat, a także 

zapewnienia możliwości korzystania z wychowania przedszkolnego dzieciom w wieku 

3 - 5 lat. Zapewnienie warunków do spełniania ww. obowiązku oraz realizacji prawa  

do korzystania z wychowania przedszkolnego jest zadaniem własnym gminy. Zadanie  

to jest wykonywane przez gminę poprzez zapewnienie dzieciom możliwości 

korzystania z wychowania przedszkolnego w publicznym przedszkolu, oddziale 

przedszkolnym w publicznej szkole podstawowej lub publicznej innej formie 

wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez gminę, lub publicznym przedszkolu, 

oddziale przedszkolnym w publicznej szkole podstawowej lub publicznej innej formie 

wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez inną osobę prawną lub osobę 

fizyczną, położonych na obszarze gminy, lub  niepublicznym przedszkolu, o którym 

mowa w art. 17 ust. 1 ustawy o finansowaniu zadań oświatowych, oddziale 

przedszkolnym w niepublicznej szkole podstawowej, o którym mowa w art. 19 ust. 1 
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ustawy o finansowaniu zadań oświatowych, lub niepublicznej innej formie wychowania 

przedszkolnego, o której mowa w art. 21 ust. 1 ustawy o finansowaniu zadań 

oświatowych, położonych na obszarze gminy. Zapewnił, że pomimo podejmowania 

licznych działań zmierzających do zorganizowania dodatkowego oddziału  

w strukturach przedszkoli samorządowych nie zdołano utworzyć dodatkowej grupy. 

Tym samym gmina nie zapewniła możliwości korzystania z wychowania 

przedszkolnego wszystkim dzieciom objętym procesem rekrutacji w placówkach 

oświatowych prowadzonych przez gminę. Dodał, że ustawodawca przewidział,  

iż w sytuacji, gdy liczba miejsc w przedszkolach publicznych na  terenie  danej  gminy  

jest  niewystarczająca,  dla  spełnienia  obowiązku  gminy,  organ wykonawczy   gminy   

przeprowadza   konkurs   ofert.   W   celu  przeprowadzenia   konkursu, ustawodawca 

zobowiązał radę gminy do określenia regulaminu konkursu wraz z kryteriami wyboru 

ofert. Powiedział, że początkowo planowano utworzenie nowego oddziału 

przedszkolnego w budynku przy ul. Lubawskiej, jednak jego koszty okazały się zbyt 

duże. Burmistrz Miasta podczas rozmów z właścicielem Pierwszego Prywatnego 

Przedszkola „Stokrotka” został poinformowany o możliwości utworzenia dodatkowej 

grupy dla dzieci, które brały udział w rekrutacji do przedszkoli publicznych, jednak  

ze względu na zbyt mała ilość miejsc nie dostały się. Poinformował, że miasto  

do każdego dziecka uczęszczającego do przedszkola dopłaca 981,95 zł miesięcznie.  

Radny J. Basta przypomniał, że Przedszkole Nr 2 wróciło do swojej siedziby przy ul. 

Kościuszki po zakończonym remoncie. Zapytał, ile dzieci może przyjąć prywatne 

przedszkole?  

Pracownik COJ M. Kepesz poinformowała, że prywatne przedszkole zadeklarowało, 

że może przyjąć 19 dzieci.  

Radna D. Kurnyta stwierdziła, że obecna siedziba Przedszkola Publicznego Nr 2 jest 

większa niż miejsce, w którym znajdowało się przedszkole w czasie remontu. 

Oznajmiła, że w nowo wyremontowanym obiekcie powinno utworzyć się dodatkowy 

oddział.  

Pracownik COJ M. Kepesz wyjaśniła, że zmieniły się warunki jakie muszą spełniać 

sale. Każdy oddział musi posiadać np. własną toaletę. Dodała, że Gmina ma obowiązek 

ogłosić konkurs na podstawie, którego prywatne przedszkole lub inny uprawniony 

podmiot będzie mógł do niego przystąpić.  
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Radna I. Szczerbaty podkreśliła, że miasto dotuje każde dziecko uczęszczające do 

przedszkola. Zapytała, czy Państwo również przyznaje na ten cel subwencję i w jakiej 

kwocie?   

 

Pracownik COJ M. Kepesz poinformowała, że Państwo przyznaje jedynie 119,55 zł. 

Dodała, że do zadań gminy należy zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty m.in. 

zapewnienie wychowania przedszkolnego.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak zapytała, czy jeśli jakieś dziecko nie będzie 

uczęszczało do przedszkola np. z powodu choroby to czy gmina też będzie za ten okres 

ponosić koszty? 

 

Pracownik COJ M. Kepesz powiedziała, że wysokość dotacji nie zmienia się, zarówno 

w przypadku dzieci uczęszczających do przedszkoli publicznych, jak i prywatnych. 

Dodała, że rodzice dzieci zrekrutowanych nie będą płacić czesnego w placówce 

prywatnej. Dopłata za godziny ponad programowe będzie wynosiła tyle samo,  

co w przedszkolach publicznych tj. 1 zł za godzinę.  

 

Radny B. Wągrowski zapytał dlaczego w celu podjęcia uchwały należy zwołać 

dodatkową Sesję Rady Miasta? Zapytał, dlaczego uchwała nie może poczekać  

do następnej Sesji lub nie była przedłożona wcześniej? Wyraził zdanie, że projekt 

uchwały został przygotowany zbyt późno, uchwała winna być procedowana w lipcu lub 

sierpniu br., a nie we wrześniu.  

 

Dyrektor COJ W. Woźniak  wyjaśnił, że w ubiegłych latach ilość dzieci 3 letnich 

zapisywanych do przedszkoli była dużo mniejsza. Przypomniał, że w Gminie Miejskiej 

Kamienna Góra pracuje od 7 lat i takiej sytuacji nie było nigdy. Powiedział, że burmistrz 

był informowany o sytuacji.  

 

Radny B. Wągrowski zapytał, kto jest winny takiej sytuacji?  

 

Dyrektor COJ W. Woźniak  oznajmił, że był z burmistrzem cały czas w kontakcie. 

Dodał, że do końca sierpnia trwała rekrutacja w prywatnym przedszkolu i nie było 

wiadomo ile miejsc będzie wolnych. Dodał, że sugerował utworzenie oddziału  

w budynku przy ul. Lubawskiej, jednak należałoby w obiekcie przeprowadzić niezbędne 
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prace. W momencie, gdy Burmistrz Miasta doszedł do porozumienia z właścicielem 

prywatnego przedszkola podjęto prace nad projektem uchwały.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak zapytała, od kiedy uchwała będzie obowiązywała?  

 

Pracownik COJ M. Kepesz oznajmiła, iż od października 2020 r. 

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak zapytała, czy rodzice dzieci przyjętych do placówek 

publicznych będą mogli przenieść dziecko do placówki prywatnej?  

 

Pracownik COJ M. Kepesz wyjaśniła, iż konkurs ogłasza się w sytuacji kiedy  

w przedszkolach publicznych brakuje miejsc dla dzieci uprawnionych do korzystania  

z wychowania przedszkolnego. Zatem nie będzie możliwości przeniesienia.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak zapytała, ile dzieci które nie dostały się  

do przedszkoli publicznych uczęszcza do przedszkola prywatnego?  

 

Pracownik COJ M. Kepesz oznajmiła, iż takich dzieci jest dwoje.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak zapytała, czy ogłoszenie konkursu dla jednej 

konkretnej placówki jest zgodne z przepisami?  

 

Dyrektor COJ W. Woźniak  odpowiedział, że konkurs może być skierowany tylko  

do placówki położonej na terenie miasta Kamienna Góra. Dodał, że uprawnionymi  

do przystąpienia do otwartego konkursu ofert są niepubliczne przedszkola, szkoły 

podstawowe, w których zorganizowano oddział przedszkolny i inne formy wychowania 

przedszkolnego, wpisane do ewidencji szkół i placówek niepublicznych. Podsumował, 

że w mieście działa tylko jedna placówka niepubliczna świadcząca ww. działalność.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak podsumowała, iż na terenie miasta jest monopolista.  

 

Dyrektor COJ W. Woźniak  wyraził zdanie, że monopolista w tym momencie pomaga 

miastu zapewnić miejsca przedszkolne. Dodał, że podjęcie uchwały ma na celu przede 

wszystkim pomóc rodzicom oraz dzieciom, dla których zabrakło miejsc w placówkach 

publicznych. Wyjaśnił, że przedszkole działa zgodnie ze wszystkimi przepisami i ma 

prawo do rekrutacji.  
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Radna I. Szczerbaty zapytała, czy do przedszkoli publicznych przyjmowane są dzieci 

rodziców tylko pracujących? 

  

Pracownik COJ M. Kepesz poinformowała, że od 2019 r. zgodnie z Prawem 

oświatowym uprawnienie do wychowania przedszkolnego obejmuje dzieci, które 

ukończyły 3 rok życia. Dodała, że nie ma to związku z zatrudnieniem rodziców. 

Przypomniała, że nadzór Wojewody Dolnośląskiego nie pozwala na ograniczenie 

przyjęcia dzieci rodziców pracujących.  

 

Dyrektor COJ W. Woźniak  oznajmił, że zaprezentowane rozwiązanie jest jedynym 

możliwym na chwilę obecną.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak zapytała, ile będzie miasto kosztował pobyt dziecka 

w utworzonej grupie w przedszkolu prywatnym?  

 

Pracownik COJ M. Kepesz oznajmiła, że tyle samo co w przedszkolu publicznym, 

czyli 981,95zł miesięcznie.  

 

Dyrektor COJ W. Woźniak  poinformował, że kamiennogórski samorząd nie jest 

jedynym, który boryka się z problemem braku miejsc w przedszkolach. Powiedział,  

że w Jeleniej Górze do przedszkoli nie zostało przyjętych około 470 dzieci.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak zapytała, ile jest dzieci uczęszczających  

do przedszkoli, które nie mieszkają na terenie miasta ? 

 

Dyrektor COJ W. Woźniak  odpowiedział, że zgodnie z deklaracjami złożonymi przez 

rodziców wszystkie dzieci są mieszkańcami Gminy Miejskiej Kamienna Góra.  

 

Pracownik COJ M. Kepesz poinformowała, że gmina za 15 miejsc w placówce dopłaci 

miesięcznie 3,681 zł (rocznie 44,180 zł). 

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak wyraziła zdanie, że jest to duża kwota 

Radny B. Wągrowski przypomniał, że krąży informacja że kwota będzie sięgała nawet 

300 000 zł. Zapytał, co w przypadku jeśli rada zabezpieczy w budżecie 50 000 zł, 

 a koszty okażą się wyższe, kto wtedy dopłaci?  
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Pracownik COJ M. Kepesz powiedziała, że kwota dotacji jest aktualizowana dwa razy 

w roku, jednak różnica na 1 dziecko nie wyniesie więcej niż 100 zł. Dodała, że dotacja 

przyznawana jest nie na rok szkolny a na kalendarzowy. Oznajmiła, że punktem 

odniesienia są wydatki gminy na dziecko w przedszkolu publicznym. Porozumienie 

zostanie oparte na podstawowej kwocie dotacji. W przedszkolu prywatnym gmina 

będzie płacić za dziecko tyle samo co w przedszkolu publicznym. 

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak wyraziła zdanie, że najlepszym rozwiązaniem 

byłoby zagospodarowanie budynku przy ul. Lubawskiej i utworzenie oddziału 

przedszkolnego.  

 

Radny Ł. Sławiński przypomniał, że podczas jednej z ostatnich Sesji RM pytał o koszty 

przygotowania budynku. Zgodnie z otrzymana odpowiedzią szacowane są one na około 

600 000 zł.  

 

Radna I. Szczerbaty dodała, że około 300 000 zł należy zainwestować w klapy 

oddymiające, a kolejne 300 000 zł na utrzymanie oddziału.   

 

Radny Ł. Sławiński zapytał o dotację z programu rządowego „Maluch +”. 

 

Dyrektor COJ W. Woźniak   wyjaśnił, że program dotyczy żłobków, a nie przedszkoli. 

Dodał, że gmina również zmaga się z problemem zbyt małej ilości miejsc w żłobkach 

w porównaniu do zapotrzebowania mieszkańców.  

 

Na posiedzenie Komisji przybył Z-ca Burmistrza Miasta Adam Blicharski.  

 

Z-ca Burmistrza Miasta A. Blicharski wyjaśnił, że przedszkole prywatne 

zadeklarowało, że ma 19 wolnych miejsc. Dzieci, które brały udział w procesie 

rekrutacji i nie dostały się do przedszkoli publicznych jest 12/15. Rekrutacja  

w prywatnej placówce trwała długo i do końca sierpnia nie było wiadomo, jaką ilością 

miejsc będzie ona dysponowała. Początkowo myślano, ze miasto może podpisać 

porozumienie z placówką, jednak po zasięgnięciu opinii prawnej okazało  się, że należy 

przeprowadzić konkurs i podjąć w tym temacie uchwałę.  Gmina nie mając podpisanego 

porozumienia z przedszkolem prywatnym i tak dopłaca do każdego dziecka na 

podstawie ustawy. Z kwoty 981 zł miasto pokrywa 75%, po podpisaniu porozumienia 

będziemy płacić 100 %, tak jak w przypadku dzieci uczęszczających do placówek 
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miejskich. Dodał, że dotacja jest konstruowana w oparciu o liczbę dzieci, która w ciągu 

roku jest zmienna.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak oznajmiła, że projekt uchwały powinien zawierać 

poprawkę. Zaproponowała, aby w uchwale znalazł się zapis, że porozumienie zawarte 

zostanie na rok szkolny 2020 /2021.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek – jednogłośnie.  

 

Powyższy wniosek stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  

 

Komisja kontynuowała dyskusję przy udziale Z-cy Burmistrza Miasta Adama 

Blicharskiego i Skarbnika Miasta Iwony Pazgan.  

 

Ad.6. - BRM.0012.6.21.2020 

 

Komisja zapoznała się z ww. zarządzeniem /zał. Nr 4 do protokołu/. 

 

Ad.7. - BRM.0002.XXVII.2020 

 

Komisja zapoznała się z ww. wnioskiem /zał. Nr 5 do protokołu/.  

 

Ad.8. - BRM.0012.1.2.2020 

 

Komisja w dalszym ciągu analizuje protokół.  

 

Ad.9. - BRM.0003.76.2020 

 

Komisja zapoznała się z ww. odpowiedzią /zał. Nr 6 do protokołu/.  

 

Ad.10. - BRM.0003.82.2020 

 

Komisja zapoznała się z ww. odpowiedzią. Komisja zwróciła się z prośbą o spotkanie  

z Kierownikiem Wydziału IOŚ na kolejnym posiedzeniu, tj. dnia 15 września 2020 r.  

o godz. 14:30.  

 

Ad.11. - BRM.0003.86.2020 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. odpowiedzią zapozna się na kolejnym posiedzeniu, tj. 
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dnia 15 września 2020 r. o godz. 14:30.  

Ad.12. - BRM.0003.88.2020 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. odpowiedzią zapozna się na kolejnym posiedzeniu, tj. 

dnia 15 września 2020 r. o godz. 14:30.  

 

Ad.13. Sprawy różne. 

 

Komisja przypomniała, że nie otrzymała jeszcze odpowiedzi na wniosek w sprawie 

ilości złożonych wniosków o zwolnienie z podatku od nieruchomości (COVID-19). 

 

Ad.14. Po wyczerpaniu porządku obrad posiedzenie Komisji zakończono. 

Protokołowała: Malwina Marmuszewska  

 

Przewodnicząca KBSiR 

     /-/ Violetta Majak 

 

 

 
 


